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Protokół nr 1/2024 z Inauguracyjnej I sesji  

Rady Miasta Świnoujście,  

która odbyła się w dniu 6 maja 2024 roku  

od godz. 1000 do godz. 1105. 
 

Na sesji obecni byli: 

1. Radni według listy obecności. 

2. Pani Joanna Agatowska – Prezydent Miasta IX Kadencji. 

3. Pan Janusz Żmurkiewicz – Prezydent Miasta. 

4. Pan Dawid Krystek – Wicewojewoda Województwa Zachodniopomorskiego. 

5. Pan Krzysztof Bagiński – Sekretarz Miasta. 

6. Pani Agnieszka Łatkowska – Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Świnoujściu. 

7. Naczelnicy, kierownicy i pracownicy Wydziałów Urzędu Miasta. 

8. Mieszkańcy miasta Świnoujście. 

 

Ad. pkt 1 – Otwarcie inauguracyjnej sesji Rady. 

I Sesja Rady Miasta Świnoujście została zwołana przez Komisarza Wyborczego w Szczecinie,  

a do czasu wyboru Przewodniczącego Rady Miasta obrady prowadził Radny Senior Ryszard Teterycz. 

Postanowienie Nr 328/2024 Komisarza Wyborczego w Szczecinie I z dnia 17 kwietnia 2024 r.  

w sprawie zwołania pierwszej sesji nowo wybranej rady stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz cyt.: „Dzień dobry, witam wszystkich serdecznie, możemy 

rozpoczynać, listę podpisaliśmy i w tym momencie pozwolę sobie przywitać na wstępie Państwa, 

Panie, Panów radnych. Pozwolę sobie też przywitać Panią Prezydent Elekt Joannę Agatowską, 

ustępującego Prezydenta Miasta Pana Janusza Żmurkiewicza, przybyłego na naszą sesję 

przedstawiciela Urzędu Wojewody Pana Dawida Krystka, Panią Przewodniczącą Miejskiej Komisji 

Wyborczej Agnieszkę Łatkowską oraz tych wszystkich, którzy przybili na dzisiejszą sesję. Witamy  

także serdecznie w szczególności nasze rodziny, by mogli z nami uczestniczyć w tym doniosłym 

momencie dla naszego miasta. Witamy wszystkich mieszkańców, którzy obserwują sesję Rady Miasta 

i witam przedstawicieli mediów. Jeszcze raz wszystkich witam bardzo serdecznie. Przystępujemy do 

zaproponowanego przez Komisarza Wyborczego porządku dzisiejszej sesji. W związku z powyższym 

pierwszy punkt, wyjaśniający też naszym mieszkańcom określoną sytuację prawną mianowicie, z 

upoważnienia określonego w art. 20 pkt 2c ustawy o samorządzie gminnym, pierwszą sesję nowo 

wybranej Rady Gminy do czasu wyboru Przewodniczącego prowadzi najstarszy wiekiem radny 

obecny na sesji, co niniejszym będę czynił.  

 

Otwieram I Inauguracyjną sesję nowo wybranej Rady Miasta IX Kadencji, która została zwołana 

postanowieniem Komisarza Wyborczego nr 328/2024 i zwołana została na dzień dzisiejszy,  

to jest 6 maja 2024 r., jednocześnie z załączonym porządkiem obrad, który Państwo otrzymaliście. 

Przystępujemy do punktu drugiego sesji, bardzo istotnego mianowicie, Wręczenie radnym 

zaświadczeń o wyborze.” 

 

Ad. pkt 2 – Wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnego. 

 

Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz poprosił Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej 

Panią Agnieszkę Łatkowską o wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnego Rady Miasta 

Świnoujście IX Kadencji. 

 



2 

 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej Pani Agnieszka Łatkowska wręczyła radnym 

zaświadczenia i złożyła gratulacje. 

Ad. pkt 3 – Złożenie ślubowania przez radnych. 

 

Prowadzący Obrady Radny Senior Ryszard Teterycz cyt.: „W tej chwili przystępujemy do punktu 

trzeciego Złożenie ślubowania przez radnych. Ślubowanie złoży również dzisiaj Pani Lidia 

Gawrońska, która wstępuje w miejsce Pani Joanny Agatowskiej, która wygrała wybory na Prezydenta 

Miasta Świnoujście w pierwszej turze. W tej sprawie wydane zostało postanowienie Komisarza 

Wyborczego w Szczecinie. Obecnie proszę Państwa, przystąpimy do ceremonii złożenia ślubowania, 

które odbędzie się w następujący sposób. Odczytam rotę ślubowania, natomiast najmłodszy radny 

Dariusz Krzywda odczyta kolejno z listy obecności imiona i nazwiska radnych. Radni korzystając  

z mikrofonu, który zostanie tutaj przekazany, wypowiedzą według swojego wyboru słowo „ślubuję” 

lub zwrot „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. W związku z powyższym proszę Pana Dariusza Krzywdę  

o podejście do prezydium i będzie wywoływał poszczególnych radnych do złożenia ślubowania,  

a ja odczytam rotę ślubowania. Proszę wszystkich o powstanie.” 

 

Postanowienie Nr 290/2024 Komisarza Wyborczego w Szczecinie I z dnia 15 kwietnia 2024 r.  

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miasta Świnoujście (Pani Joanny 

Agatowskiej) stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Postanowienie Nr 344/2024 Komisarza Wyborczego w Szczecinie I z dnia 22 kwietnia 2024 r.  

w sprawie obsadzenia mandatu radnego Rady Miasta Świnoujście (Pani Lidii Gawrońskiej) stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz odczytał rotę ślubowania: „Wierny konstytucji i prawu 

Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie  

i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.” 

 

Kolejno poprosił radnego Dariusza Krzywdę o odczytywanie nazwisk radnych, którzy złożyli 

ślubowanie: 

1. Jacek Antczak – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

2. Jan Borowski – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

3. Aleksander Dmowski – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

4. Lidia Gawrońska – „Ślubuję” 

5. Sebastian Iwaniuk – „Ślubuję” 

6. Elżbieta Jabłońska – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

7. Agnieszka Kaczmarek – „Ślubuję” 

8. Beata Kastrau – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

9. Dorota Konkolewska – „Ślubuję” 

10. Dariusz Krzywda – „Ślubuję” 

11. Barbara Michalska – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

12. Roman Momot – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

13. Aleksandra Namyślak – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

14. Sławomir Nowicki – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

15. Joanna Pawłowska – „Ślubuję” 

16. Karolina Romańska – „Ślubuję” 

17. Zofia Sołtysik – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

18. Paweł Sujka – „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

19. Ryszard Teterycz – „Ślubuję” 

20. Leszek Waga – „Ślubuję” 

21. Jarosław Włodarczyk – „Ślubuję”. 
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Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz cyt.: „Dziękuję bardzo, gratuluję nam wszystkim. Od tego 

momentu formalnie, zgodnie z prawem pełnimy w całej rozciągłości swoje powinności jako radni.” 

 

Ad. pkt 4 – Stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 

 

Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz cyt.: „W tej chwili możemy dokonać tych czynności, 

których jeszcze nie mogliśmy na wstępie naszej sesji czynić mianowicie, pozwolę sobie stwierdzić,  

że mamy na sesji 21 radnych, co stanowi kworum umożliwiające podejmowanie decyzji przez naszą 

Radę Miasta i w chwili obecnej przegłosujemy porządek, który Komisarz Wyborczy przesłał nam 

jako obligatoryjny, natomiast formalnie, żeby spełnić pewne wymogi poddam go pod głosowanie.  

 

Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz odczytał porządek obrad, następnie zarządził głosowanie 

nad przyjęciem porządku obrad. 

Za głosowało 19 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 

Zgłoszono prośbę o reasumpcję głosowania.  

W związku z powyższym Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz zarządził reasumpcję głosowania 

nad przyjęciem porządku obrad. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 21 radnych, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. pkt 5 – Wybór Przewodniczącego Rady. 

 

Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz cyt.: „Przystępujemy do punktu piątego dzisiejszej sesji,  

to jest Wybór Przewodniczącego Rady. Na podstawie art. 19 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 

Rada Gminy wybiera ze swojego grona Przewodniczącego bezwzględną większością głosów,  

w obecności, co najmniej połowy ustawowego składu w głosowaniu tajnym. W naszym wypadku jest 

to minimum 11 radnych. Proszę o zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Miasta 

Świnoujście.” 

Radny Jarosław Włodarczyk zgłosił kandydaturę radnego Ryszarda Teterycza. 

Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz poinformował, że wybór Przewodniczącego Rady odbywa 

się w głosowaniu tajnym.  

Radny Ryszard Teterycz wyraził zgodę na kandydowanie. W związku z tym, że nie zgłoszono 

więcej kandydatur, lista kandydatów na Przewodniczącego Rady została zamknięta. 

Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz poprosił o zgłaszanie kandydatur do składu Komisji 

Skrutacyjnej, która przeprowadzi głosowanie tajne. 

Radny Jarosław Włodarczyk zgłosił kandydaturę radnej Joanny Pawłowskiej. 

Radny Paweł Sujka zgłosił kandydaturę radnego Jacka Antczaka. 

Radny Jacek Antczak zgłosił kandydaturę radnego Jana Borowskiego. 

Kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

 

W związku z powyższym, Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz zarządził głosowanie  

nad przyjęciem składu Komisji Skrutacyjnej. 

Za głosowało 20 radnych, głosów przeciwnych nie było, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Skład Komisji Skrutacyjnej został przyjęty. 

 

Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz zarządził 15 minut przerwy w obradach w celu 

przygotowania przez Komisję Skrutacyjną kart do głosowania.  

Kolejno wznowił obrady sesji i poprosił Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania  

w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Radna Joanna Pawłowska Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej poinformowała o sposobie 

głosowania tajnego. 
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Radny Jan Borowski członek Komisji Skrutacyjnej odczytał nazwiska radnych, którzy odbierali 

karty do głosowania i kolejno oddali głos, wrzucając kartę do urny: 

Antczak Jacek 

Borowski Jan 

Dmowski Aleksander 

Gawrońska Lidia 

Iwaniuk Sebastian 

Jabłońska Elżbieta 

Kaczmarek Agnieszka 

Kastrau Beata 

Konkolewska Dorota 

Krzywda Dariusz 

Michalska Barbara 

Momot Roman 

Namyślak Aleksandra 

Nowicki Sławomir 

Pawłowska Joanna 

Romańska Karolina 

Sołtysik Zofia 

Sujka Paweł 

Teterycz Ryszard 

Waga Leszek 

Włodarczyk Jarosław. 

Po zakończeniu głosowania tajnego, Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz zarządził 15 minut 

przerwy w obradach sesji w celu przeliczenia głosów przez Komisję Skrutacyjną i przygotowania 

protokołu.  

Kolejno Prowadzący Obrady Ryszard Teterycz wznowił obrady sesji i poprosił Komisję 

Skrutacyjną o przedstawienie protokołu z wynikami głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego 

Rady Miasta.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Radna Joanna Pawłowska odczytała protokół z 

przeprowadzonego głosowania tajnego, cyt.: „Protokół z dnia 6 maja 2024 r. Komisji Skrutacyjnej z 

przeprowadzonego głosowania tajnego na I sesji Rady Miasta Świnoujście w dniu 6 maja 2024 r. w 

sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miasta. Komisja w składzie: Przewodnicząca – Joanna 

Pawłowska, Członek – Jacek Antczak, Członek – Jan Borowski, stwierdza, że w sesji Rady Miasta 

(według listy obecności) wzięło udział 21 radnych, w tym uprawnionych do głosowania 21 radnych. 

Na Przewodniczącego Rady Miasta Świnoujście zgłoszono kandydaturę radnego Ryszarda Teterycza. 

Komisja Skrutacyjna przygotowała 21 kart do głosowania, wydano 21 kart. W głosowaniu tajnym 

wzięło udział 21 radnych. Oddano 21 głosów ważnych, głosów nieważnych nie było. Za wyborem 

radnego Ryszarda Teterycza na Przewodniczącego Rady Miasta głosowało 19 radnych, przeciw 

głosowało 2 radnych, głosów wstrzymujących się nie było. Komisja Skrutacyjna stwierdza, że w 

wyniku przeprowadzonego głosowania tajnego radny Ryszard Teterycz został wybrany 

Przewodniczącym Rady Miasta Świnoujście.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Teterycz cyt.: „Serdecznie dziękuję za to, że będę mógł  

w najbliższym czasie, prawdopodobnie 5 lat, będziemy mogli współpracować i gwarantuję, że rotę 

ślubowania, którą wygłosiłem oraz ten paragraf naszego Statutu, który mówi o powinnościach 

Przewodniczącego Rady Miasta i obowiązkach, i o obiektywizmie, wypełnię w całości. To Wam 

obiecuję.” 
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Przewodnicząca Rady Miasta VIII kadencji Elżbieta Jabłońska przekazała łańcuch wybranemu 

Przewodniczącemu Rady Miasta Ryszardowi Teteryczowi. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Teterycz odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Miasta.  

 

Uchwała Nr I/1/2024 Rady Miasta Świnoujście z dnia 6 maja 2024 roku w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Miasta Świnoujście stanowi załącznik nr 5 do protokołu (protokół Komisji 

Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania tajnego stanowi załącznik do uchwały).  

Projekt uchwały w wyżej wymienionej sprawie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt 6 – Wręczenie zaświadczenia o wyborze na Prezydenta Miasta Świnoujście. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Teterycz poprosił Przewodniczącą Miejskiej Komisji 

Wyborczej Panią Agnieszkę Łatkowską o wręczenie zaświadczenia o wyborze na Prezydenta Miasta 

dla Pani Joannie Agatowskiej. 

 

Ad. pkt 7 – Złożenie ślubowania przez Prezydenta. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Teterycz cyt.: „Szanowni Państwo, w tej chwili zgodnie  

z art. 29 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym obowiązki Prezydenta Miasta następują z chwilą 

złożenia ślubowania przez Panią Prezydent, o co teraz proszę i proszę Panią o odczytanie roty 

ślubowania.” 

 

Prezydent Miasta Pani Joanna Agatowska cyt.: „Obejmując urząd Prezydenta Miasta, uroczyście 

ślubuję, że dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra 

publicznego i pomyślności mieszkańców miasta. Tak mi dopomóż Bóg.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Teterycz cyt.: „Pozwolę sobie w tym momencie w imieniu 

Rady Miasta założyć łańcuch prezydencki i to będzie akt przekazania władzy z rąk Pana Prezydenta 

Żmurkiewicza na ręce Pani Joanny Agatowskiej, tak przewiduje ustawa.” 

 

Pan Janusz Żmurkiewicz oraz Wicewojewoda Województwa Zachodniopomorskiego Pan Dawid 

Krystek złożyli gratulacje Prezydent Miasta Pani Joannie Agatowskiej oraz Radnym Rady Miasta. 

 

Prezydent Miasta Pani Joanna Agatowska cyt.: „Szanowni Państwo, chciałabym serdecznie 

podziękować za tą dzisiejszą piękną ceremonię za powierzenie mi tego urzędu, który obiecuję 

sprawować z godnością i dla dobra mieszkańców Świnoujścia. Deklaruję jak najlepszą współpracę  

z Radą Miasta, z wszystkimi ugrupowaniami, które wolą mieszkańców Świnoujścia w tej radzie mają 

swoich przedstawicieli. Wszystkim Państwu serdecznie gratuluję, gdyż zostaliście wybrani decyzją 

mieszkańców do tego, żeby reprezentować ich sprawy w naszym mieście. Takie dłuższe expose 

wygłoszę na spotkaniu, które zaproponowałam Państwu, ale i mieszkańcom, czyli 11 maja, w sobotę 

o godzinie 1600. Serdecznie zapraszam wszystkich Państwa na Plac Słowiański, na Plac Wolności, 

gdzie będziemy korzystać między innymi z Międzynarodowego Dnia Rodziny. Będziemy chcieli  

również bezpośrednio przed mieszkańcami złożyć to nasze ślubowanie, ponieważ to Państwu 

ślubujemy wypełniać nasze obowiązki rzetelnie, uczciwie i mając zawsze na względzie dobro 

mieszkańców. Szanowni Państwo, nasze miasto to miasto i turystyczne i miasto rozwijające się  

w kierunku gospodarki portowej. Mianownikiem dla wszystkich tych funkcji jest człowiek,  

jest mieszkaniec, który ma prawo czuć się podmiotem w naszym mieście i jemu będziemy służyli tak, 

aby żyło się nam tutaj po prostu lepiej, aby ten komfort naszego życia podnosić. Miasto jest piękne. 

Myślę, że te lata, które są za nami zostały dobrze wykorzystane i dzisiaj chcemy wszyscy i będziemy 

współpracować zarówno z administracją rządową, jak i samorządową województwa 
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zachodniopomorskiego, ale również z rządem w kierunku zaspokajania wszystkich potrzeb. Wierzę 

tutaj i głęboko liczę na współpracę z koalicją 15 października, ale również z posłami i rządem,  

byłym rządem, który ma swoich przedstawicieli w parlamencie, tak żebyśmy wspólnie mogli dążyć 

do realizacji dobrych zamiarów, dla jakże ważnego naszego miasta, strategicznie położonego i 

mającego do spełnienia bardzo ważne dzisiaj role, które określają kierunki i priorytety nadawane 

zarówno przez rząd, samorząd wojewódzki, ale wierzymy głęboko w to, że również uwzględniając 

nasze lokalne potrzeby i przede wszystkim głos mieszkańców, będziemy te wszystkie problemy 

rozwiązywać. Dziękuję wszystkim mieszkańcom, którzy dzisiaj są z nami, rodzinom które przyszły 

tutaj, żeby w tej ważnej chwili dla Państwa uczestniczyć. Są przedstawiciele środowisk, które bardzo 

interesują się tym jak nasze miasto się będzie zmieniało i wszystkim Państwu deklaruję, że będziemy  

i ja, i radni zawsze blisko was, waszych spraw i będziemy wspólnie dążyć do tego, żeby problemy 

były rozwiązywane. Dziękując jeszcze raz z serca za powierzony mi urząd mieszkańcom Świnoujścia, 

dziękując Państwu za tą dzisiejszą sesję, życzę wszystkiego najlepszego, dużo zdrowia, dużo zapału, 

dużo pozytywnej energii do tego, żebyśmy razem zmieniali nasze miasto na lepsze, bo warto jako 

ludzie, jako obywatele, jako mieszkańcy Świnoujścia zostawić to miasto lepszym i aby przyszłe 

pokolenia, które po nas przyjdą po prostu uznały, że każda z tych kadencji, która minęła była cegiełką, 

która zbudowała siłę, potęgę i dom jakim jest nasze miasto Świnoujście dla nas, dla naszych dzieci, 

wnuków i przyszłych pokoleń. Wszystkiego jeszcze raz najlepszego i do zobaczenia na niwie pracy 

tak naprawdę, którą będziemy już od tego tygodnia świadczyć naszym mieszkańcom. Serdecznie 

dziękuję.” 

 

Ad. pkt 8 – Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Teterycz w związku z wyczerpaniem porządku obrad, 

zamknął Inauguracyjną I sesję Rady Miasta Świnoujście w dniu 6 maja 2024 roku o godz. 1105.  

Lista głosowań imiennych stanowi załącznik nr 7 do protokołu oraz nagranie z przebiegu sesji Rady 

Miasta Świnoujście w formacie mp4 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

 

 

 Prowadzący Obrady                                                                 

     

  Ryszard Teterycz                                                                               

 

Przewodniczący Rady Miasta 

Ryszard Teterycz 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Protokołowała:  

Emilia Solka 


